
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-04-22, § 24 

 

 Tid Torsdagen den 22 april 2010 kl 16.30 – 16.50 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 3 maj  2010 

 
 

 

Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Joakim Larsson (M), ordföranden  

Mirja Räihä Järvinen (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Helena Bonnier (M)  

Ingvar Snees (M)  

Katharina Gratschew (M)  

Göran Kindvall (M)  

Ulf Fridebäck (FP)   

Berit Kruse (S)  

Emilia Hagberg (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

 Per Hallberg (M)  

Anette Hellström (M)  

Burhan Yildiz (FP)  

Erik Slottner (KD)  

Christer Mellstrand (C)  

Maria Östberg Svanelind (S) tjänstgörande 

Bo Holmberg (S) tjänstgörande 

Margareta Malm (S)  

Gunnar Sandell (S)  

Torkel Tigerschiöld (MP)  

Clara Lindblom (V)  

 
Förhinder har anmälts av: ledamöterna Kenneth Nilsson (S) och Jari Visshed (S) samt 

  ersättarna Sebastian Carlsson (M) och Anders Alvebäck (M). 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektören Krister Schultz och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, Petra 

Nieto, Eva Olsson, Olle Cyrén, Åsa Wigfeldt och Monica Almquist samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 



  

 § 24 

Övergripande program för miljö och hållbar stadsutveckling i 

Norra Djurgårdsstaden. Antagande av program 
Dnr E2010-511-00478 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden beslutar att till kommunfullmäktige överlämna och 

 åberopa kontorens gemensamma tjänsteutlåtande för antagande av övergripande 

 program för miljö och hållbar stadsutveckling i Norra Djurgårdsstaden. 

 

2 Exploateringsnämnden beslutar att anta föreliggande mål- och styrdokument för 

 Norra Djurgårdsstaden Innovation 

 

Ärendets handling    

Exploateringskontorets, trafikkontorets, stadsbyggnadskontorets, miljöförvaltningens, 

 Östermalms stadsdelsförvaltnings och Stockholms Hamn AB:s gemensamma 

tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 25 mars 2010. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Ulf Fridebäck (FP) och vice 

 ordföranden Mirja Räihä Järvinen m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 

1) Emilia Hagberg (MP) föreslår följande: 

 

1  Exploateringsnämnden beslutar att bifalla programmet som ett övergripande 

  program för miljö och hållbar stadsutveckling i Norra Djurgårdsstaden 

   Samt därutöver anförs följande: 

 

 Det är mycket positivt att miljöprogrammet för Norra Djurgårdsstaden nu ska 

 antas. Norra Djurgårdsstaden har goda förutsättningar att bli en klimatneutral 

 stadsdel med ekologisk spjutspetsteknik och en god boendemiljö. Programmet är 

 ambitiöst skrivet, med många intressanta delar såsom hållbara livsstilar och 

 hållbara transportsystem.   

 

 Vi är dock bekymrade över att programmet antas alldeles för sent i processen 

 med framtagandet av det nya stadsutvecklingsområdet Norra Djurgårdsstaden. 

 Flera detaljplaner har redan antagits, långt innan miljöprogrammet fastställts. 

 Denna bakvända ordning är olycklig, eftersom programmets styrfunktion 

 minimeras. Rimligtvis måste detaljplanerna i ett stadsutvecklingsområde med 

 hög miljöprofil, anpassas efter ett miljöprogram med högt ställda miljö- och 

 energikrav. 

 

 För att de miljöprofilerade stadsdelarna verkligen ska bli miljöanpassade är det 

 av högsta vikt att staden tar fram program med konkreta och högt ställda miljö- 

 och energikrav. T ex är det rimligt att byggnadernas energiförbrukning regleras. 

 Då räcker det inte att skriva att energiförbrukningen ”ska vara mycket låg” utan 

 måste definieras i kWh/m2/år.  



  

 Miljöpartiet menar att energikraven ska vara 45-55 kWh för ny byggnation i hela 

 staden. Detta borde vara ett minimikrav för energiförbrukningen i Norra 

 Djurgårdsstaden.  

 

 En klimatsmart samhällsplanering är bilsnål. För att minimera biltrafiken i den 

 miljö- och klimatsmarta stadsdelen är det också rimligt att antalet 

 parkeringsplatser regleras. Miljöpartiet menar att parkeringsnormen i staden som 

 helhet ska vara 0,3-0,5 beroende på område, och 0,16 för studentbostäder. I 

 Norra Djurgårdsstaden, som kommer inrymma en del studentbostäder, bör 

 parkeringsnormen rimligtvis vara i den storleksordningen. Det föreliggande 

 förslaget saknar en preciserad parkeringsnorm för Norra Djurgårdsstaden. 

 Erfarenheterna från Hammarby sjöstad visar att en bilsnål planering är mycket 

 viktig att planera in från början. Erfarenheterna visar också att det är viktigt att 

 involvera invånarna i miljöarbetet i ett tidigt skede.  

 

 Det är mycket positivt att staden beslutat om utbyggnad av Spårväg City. 

 Spårvägen kommer möjliggöra ett hållbart transportalternativ i Norra 

 Djurgårdsstaden. Det är dock viktigt att kollektivtrafiken finns på plats när de 

 boende flyttar in i området. Det är därför olyckligt att beslut om detaljplanerna 

 för bostäderna och spårvägen inte tas samtidigt. Det är också olyckligt att 

 förslaget till miljöprogrammet inte innehåller några konkreta förslag på hur 

 bilpooler ska se ut i området.   

 

3)   Ann-Margarethe Livh (V) föreslår följande: 

 

 1 Exploateringsnämnden beslutar att godkänna övergripande program för miljö 

  och hållbar stadsutveckling i Norra Djurgårdsstaden samt därefter anförs 

  följande: 

 

 Det är positivt att det till slut utformats ett miljöprogram för Norra 

 Djurgårdsstaden – ett av stadens miljöprofilsområden. Det är dock mycket 

 märkligt att arbetet med Norra Djurgårdsstaden inte inleddes med att ta fram och 

 anta ett miljöprogram, innan något annat arbete startades. Vi anser att 

 miljöhänsyn och hållbar utveckling ska finnas med i alla stadsutvecklingsprojekt 

 i Stockholm och inte appliceras i efterhand – då särskilt när det rör sig om ett 

 miljöprofilsområde. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag. 

 

Reservation 

Emilia Hagberg (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Ann-Margarethe Livh (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 



  

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


